
 

 

 

Referat af Grønt Råds møde 23. okt. 2024 kl. 17-19 
Mødested.   Holte rådhus, Øverødvej 2, 2840 Holte. 

Referent: Tobias Uglebjerg. 

Til stede på mødet: 

Interesseorganisationer m.v.:  

Danmarks Naturfredningsforening-Rudersdal v/ Karsten Ive,  

Friluftsrådet København v/ Bjørn Christau,  

Dansk Ornitologisk Forening, Rudersdal v/ Richard Larsen,  

Vedbæk Grundejerforeninger v/ Hans Henrik Goth 

Handicaprådet, Berit Siemer 

 

Klima- og Miljøudvalget:  

Court Møller (formand), Dorte Nørbo, Anne Christiansen 

 

Kultur og Fritidsudvalget: 

Knud Skadborg (formand) 

 

Forvaltningen:  

Lis Ravn (afdelingschef Klima, Natur og Miljø), Tobias Uglebjerg, (Teamleder Natur og 

vand, Klima, Natur og Miljø), Iben Koch, Direktør, 

 

Afbud: Stella Blichfeldt, Naturstyrelsen Hovedstaden. Morten Broberg, Søllerød 

Grundejerforening. Søren Hyldgaard, Christoffer Emil Jexen samt Peter Andreas 

Lemmich, Klima og Miljøudvalget. Thomas Lesly Rasmussen, næstformand i Kultur- og 

Fritidsudvalget.  
 

Referat:  

Punkt 1. Velkomst og godkende dagsorden og kommissorium v. Court Møller 

Grønt Råds formand Court Møller bød velkommen. Mødets tema Input og drøftelse af 

kommunens kommende Biodiversitetsstrategi var ikke ønsket suppleret af andre emner af 

rådsmedlemmerne.  

Repræsentant fra Søllerød Grundejerforening Morten Broberg, der ikke kunne deltage på 

aftenens møde, havde forud for mødets afholdelse dog bedt om, at der i aftenens 

drøftelse af input til biodiversitetsstrategien indgik fokus på kommunens og private 

grundejeres træer. Broberg havde skriftligt indgivet forslag om, at den kommende strategi 

bør indeholde fokus på at tilskynde (gen)plantning af træer, og at der udarbejdes en 

træpolitik der indeholder regler for beskyttelse af gamle træer - også på privat grund. 

Endvidere at kommunen anvender andre typer indsatser end borgermøder til at fremme 

biodiversitet. F.eks. postomdeling af frø og vejledninger og afhentning af biodiversitetskit 

på biblioteker.  

Repræsentant fra Handicaprådet, Berit Siemer, rettede desuden telefonisk henvendelse til 

forvaltningen op til mødet, mhp. at perspektivet: de stille områder ikke kun er godt for 

sårbare borgere, men også sårbare arter og naturtyper der kræver ro, var med i aftenens 

drøftelse af hvad den nye biodiversitetsstrategi bør indeholde. 
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Dagsorden blev godkendt. 

 

Punkt 2. Oplæg  

Som optakt til rådets drøftelse om mulige spor og temaer i den kommende 

biodiversitetsstrategi, holdte tre oplægsholdere oplæg af ca. 20 min. varighed: 

1. Signe Schröder om borger-drevne indsatser for biodiversitet 
hvad den enkelte grundejer kan gøre på egen grund, værdier af træer ift. biodiversiteten, 
tipping points for at styrke biodiversiteten + erfaringer med borgerdrevet styrkelse af 
biodiversitet. 
 

2. Vedbæk dykkerklub om tilstanden i Øresund og trusler mod biodiversiteten, herunder 
faren ved spøgelsesnet, plastaffald samt betydningen af forbud mod at fiske torsk. 
Klubben præsenterede de muligheder de ser ift. at etablere eks. Stenrev eller 
muslingebanker og hvordan de med støtte fra kommunen som klub vil kunne styrke 
biodiversiteten i Øresund.  

 
3. Oplæg af Verdensmål i hverdagsliv om foreningens arbejde med de grønne arealer ved 

Havarthigården.  

 

Punkt 3. Rådets drøftede mulige spor og temaer i den kommende biodiversitets-

strategi 

 

Rådet diskuterede hvilke mulige spor og temaer i den kommende biodiversitetsstrategi, 

der er vigtig at få med. Til mødet kunne rådet orientere sig i opsummeringerne af forslag 

fra borger- og foreningsrettet workshop den. 2. oktober 2024, samt hente inspiration fra 

oplægsholdernes oplæg.  

Drøftelsen gav følgende overordnede temaer som input til kommunens videre arbejde 

med biodiversitetsstrategien: 

  

 Tydelig træpolitik og beskyttelse af gamle træer: Arbejd med at beskytte de 

gamle træer, evt. med en træpolitik. Sørg for at informere om gamle træers værdi 

for biodiversiteten. 

 

 Inkluder konkrete mål for skove, åbne landskaber og søer i 

biodiversitetsstrategien: Inddrag skove, åbne landskaber og beskyttede søer i 

biodiversitetsstrategien, og opsæt synlige og konkrete mål for indsatsen. Sæt evt. 

mål for konkrete arter.  

 

 Bevar og etabler områder med stille natur: Bevar og etabler naturrefugier/ 

muligheder for at udfolde det stille friluftsliv, til gavn for borgere og for have 

områder der understøtter sårbare arter og habitattyper, der kræver ro og 

uforstyrrethed. 

 

 Biodiversitet og dyreliv i Vaserne: Vurder mulighederne for flere dyr (heste) og 

rewilding i bl.a. Vaserne, samtidig med at balancere hensyn til dyrevelfærd. 

 

 Biodiversitet i marine områder: Stenrev, muslingebanker og oplysning til 

unge: Ambition om at arbejde for etablering af stenrev og/eller muslingebanker i 

havet, og styrk oplysning til børn og unge om havmiljø. Sørg for at indsatserne er 

målbare. 
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 Nedbringelse af næringsstoffer og flere permeable grønne arealer 

Reducer næringsstofudledning til vores søer og vandløb, ”arbejd med de søer der 

ikke er påvirket af overløb - kan vi styrke deres tilstand? Begræns befæstede 

arealer, og implementer grønne løsninger som permeable belægninger og 

regnvandsopsamling flere steder. 

 

 Formidling og kommunikation om biodiversitet 

Øg oplysningen om biodiversitet med fokus på arter som sommerfugle og involver 

lokale foreninger, som fx sejlsportsklubber i naturbevaringsarbejde. 

 

 Mål om beskyttede naturområder: Sæt mål i biodiversitetsstrategien eks. at 30 

% af naturarealer og søer skal beskyttes for at understøtte biodiversiteten. 

 

Punkt 4. Opsamling v. Court Møller 

Court Møller takkede for deltagelse og samlede op på rådets drøftelser.  

 

Næste møde afholdes 23.4.25.  


